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Lovastorna szakági ülés – 2023. január 29. 

Jegyzőkönyv 

 

1. Jegyzőkönyvvezetők, hitelesítők, levezető elnök, szavazatszámláló bizottság 

megválasztása  

A szavazásra jogosult egyesületek száma 8. 

Levezető elnök választás – Villányi Krisztina megszavazva 7 IGEN szavazattal 

Jegyzőkönyvvezető választás – Dr. Bence-Kiss Krisztina megszavazva 8 IGEN 

szavazattal 

Jegyzőkönyv hitelesítők választása – Könyves-Tóth Eszter, Sovákné Flanek Regina 

megszavazva 6 IGEN 2 TARTÓZKODIK szavazattal 

Szavazatszámláló bizottság választása – Jancsecz György, Csipkereki Olga 6 IGEN 

2 TARTÓZKODIK szavazattal 

A napirendi pontokat 8 IGEN szavazattal a szakági gyűlés elfogadta. 

 

2. Díjátadások 

Díjazottak: Szakács András, Villányi Krisztina, Németh Blanka, Dr. Tatárné 

Laurencz Eszter 

A díjakat átadja: Török Barbara, Dallos Gyula 

 

A napirendi pontok sorrendje módosult, a díjátadások második napirendi pontként 

történnek – 8 IGEN szavazattal elfogadva. 

 

3. A Szakbizottság 2022. évi szakmai beszámolója és annak elfogadása  

 

Rózsahegyi Róbert megtartja éves beszámolóját, melyet korábban kiküldött az 

érintettek részére. Méltatja a szakág versenyzői által elért versenyeredményeket, 

valamint a képzéseket és az év során megvalósított programokat (edzőképzés, 

válogatott- és Tehetség Program). Az év során honorálásra került a rajtengedély 

vizsga letétele, ami nem volt sikeres, mert az új vizsgázók egy része végül nem 

kapcsolódott be a versenyzésbe, ez az idei évben megszüntetésre kerül. 

Habsburg-Lothringen Eilika hozzászólása: A rajtengedély vizsga elméleti része 

jelen formájában a szakág, és a vizsgázó korosztály számára nem megfelelő. 

Rózsahegyi Róbert válasza: a szövetség döntése, hogy egységes legyen a 

rajtengedély vizsga. 

Rózsahegyi Róbert folytatja a beszámolóját. 2022 egyik fontos mérföldköve volt a 

kiskunhalasi összevont edzőtábor, bízik benne, hogy a jövőben még lesz lehetőség 

hasonlóra. Itt készült el a szakági film is, de marketing szempontból nem volt 

jelentős hatása. 

Az év kiemelkedő eseménye a Junior és Young Vaulter Európa Bajnokság volt. 

Ősszel bírói is szakági képzés is megvalósult. 

Az utóbbi évek egyik legnagyobb eredménye a Nemzeti Lovardában elhelyezett 

Movie. 
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Páska Ildikó és Kovács Ilona megérkezik, a szavazásra jogosultak száma 10. 

 

Rózsahegyi Róbert: elmondja, hogy az utóbbi két év anyagilag kedvező volt, most 

ilyen szempontból nehezebb év várható. 

A szabadidős szakággal történt már kapcsolatfelvétel, ezt talán érdemes 

továbbvinni, eddig nem volt sikeres. 

 Jancsecz György hozzászólása: elsődleges cél a meglevők megtartása kellene, 

hogy legyen, nem feltétlen a bázisnövelés, erre kellene fókuszálni, mind 

egyesületek, mind az ott edző versenyzők számában. Az egyesületek nagyon rossz 

helyzetben vannak jelenleg. Hiányolja, hogy nem esett szó a szakbizottság 

munkájáról, kinek milyen feladatai vannak, mit csinált, illetve a Magyar Lovas 

Szövetséggel milyen kommunikáció történt. Fontos lenne megnézni, hány 

versenyző tudott magyar lovon eredményeket elérni. 

Rózsahegyi Róbert válasza: úgy gondolja, létszámnövelés nélkül nem tud 

fennmaradni a szakág. A megtartás az edzők saját felelőssége, ebben a 

szakbizottság nem igazán tud segíteni. 

Török Barbara válasza: Megkérdezi, Jancsecz Grögy mit látna reálisnak a 

versenyzők megtartására. Ő úgy látja, hogy ez generációs probléma, a gyerekek 

elfoglaltak, másak a prioritásaik. Természetesen anyagilag is gondok vannak, de 

jók az edzési feltételek, elsődlegesen nem emiatt mennek el a versenyzők. Azt nem 

látja reálisnak, hogy a szakág minden egyesületet anyagilag vagy lóval segítene. 

Jancsecz György felvetése: nem látja a jövő évi tervekben az egyesületek segítését. 

A válogatott versenyzőkre szerinte túl sok pénz kerül elköltésre, közben az 

eredmények nem feltétlen elégségesek. Ezt túlzásnak tartja. Szükségesnek tartja az 

oktatók, edzők képzését. Hiányolja, hogy nincs magyar nyelvű létező lovastorna 

szakirodalom, nincsenek meg az alapok ahhoz, hogy elkezdje valaki a lovastornát. 

Úgy gondolja, hogy vannak Magyarországon lovak, de képezni kellene a 

futószárazókat és a lovakat. Felveti a megvásárolt lovak problémáját, mindegyikük 

nagy költség, hogy alkalmas legyen a sportra. Felveti problémaként, hogy az idei 

versenyek nem lesznek rentábilisak, mégis támogatva vannak. 

Habsburg-Lothringen Eilika: sok dolgot ő is tapasztal, mint probléma. Szükség 

lenne a futószárazók, edzők és versenyzők képzésére, hogy be tudjanak tanítani egy 

lovat. Hozzá rengetegen jelentkeznek, hogy szereznének lovastornázni, de ennyi 

főre nem tudja biztosítani az edzést. Ők nemzetközi versenyekre készülnek, vannak 

lovaik, vannak B és C tervek. Ezt ők finanszírozzák. A motiváció és a gyerekek 

teljesítménye jelenleg változó. Más generációkhoz képest nagyon mások, 

pszichológiailag is, kevesebbet bírnak. Szerinte a fő probléma a motiváció. 

Villányi Krisztina: ezért került meghirdetésre a decemberi szakági fórum, hogy 

ezeket a problémákat elmondják. Kéri, hogy Jancsecz György írja le a javaslatait, 

hogy mit kellene változtatni. Javasolja, hogy szavazzunk a beszámolóról. 

Jancsecz György:  hiányolja a szakbizottság munkájáról való beszámolást 

Barnabás Tamás: a televízióban való megjelenést javasolja, mint megoldás. 

 

A szakági elnöki beszámoló 8 IGEN 1 TARTÓZKODIK 1 NEM szavazattal 

elfogadásra került. 
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Villányi Krisztina megtartja szövetségi kapitányi beszámolóját, melyet a szakág 

honlapjára is feltöltött. Jancsecz Györggyel egyetért, hogy jelenleg nagyon nehéz 

helyzetben van a voltizs, de nem látja, hogy a szakág meg tudja oldani ezt a 

problémát, hacsak nem tudunk az egyesületeknek havi 300.000 Ft támogatást 

folyósítani a működéshez, fennmaradáshoz. A 2022-es évben fókuszában a Junior 

és Fiatal Lovastornász Európa Bajnokság állt, ahol mint főrendező és mint 

szövetségi kapitány is szerepet vállalt. 2022 elején egy edzői teammel próbálta 

megkezdeni a válogatott munkát, a versenyzőket pedig egy fizikális 

követelménnyel „megszűrni” a válogatottba kerüléshez. A célja az volt, hogy 

jobban felkészült csapattal tudjunk a külföldi edzők elé állni. Ezért volt a válogató, 

de aztán szembesült vele, hogy azok a versenyzők is kijutottak az Eb-re, akik nem 

tudtak kézenállni vagy spárgázni. Így nehéz célokat kitűzni, hiszen nincs kiből 

válogatni, ha megszerzi valaki a kvalifikációt, indulhat az EB-n. Ez nem jó irány. 

A külföldi edzőkkel való közös munka szerinte eredményes volt (Stefan Csandl, 

Isabel Fiala, Nikolaus Luschin). Az eredményességi támogatás jó ötlet volt, de 

lehet, hogy alacsonyan volt a mérce a folyósításában. Ló probléma van és lesz is, 

ezen ő nem fog tudni változtatni, nagyon nehéz a gazdasági helyzet, fenntartást is, 

vásárlást is nehéz fizetni. Ez nem a szakbizottság vagy a szakág hibája, hanem a 

gazdasági helyzetre vezethető vissza. Lesz egy átrendeződés, lesznek nagy 

veszteségek, de el fog indulni egy fölállás utána. Ezt támogatással nem tudjuk 

megoldani, ez a lovastornában már korábban megtörtént. A szakági lovak vásárlása  

a 2021-es VB eredményessége érdekében történt, az akkori körülmények között 

ezek a lovak voltak elérhetőek. Az eredmények lehet, hogy nem kiemelkedőek, de 

születtek szép eredmények. Azért Németh Blankára és a válogatottra kér a 

szakbizottság támogatást, mert ez az, amire várható folyósítani. 

Habsburg-Lothringen Eilika: a Világbajnokság nem ideális körülmények között 

került megszervezésre, nem voltak megfelelők a melegítési lehetőségek. 

Villányi Krisztina: Kevés a versenyző, és kevés az olyan, aki a lovával együtt tud 

versenyezni, nincs ilyen fix kettős, ezért nem látja pozitívan a jövőt. Ő motivációját 

vesztette, szeretett volna lemondani, mert nem érzi úgy, hogy úgy tudja segíteni a 

lovastornát, ahogy kellene. Egy hétvégi edzőképzéstől nem lát jelentősebb 

változást. A szakági film kapcsán jöttek új jelentkezők, de sajnos nem tudjuk őket 

hova küldeni, ahova mehetnének, ott tele vannak, vagy nincs a körzetükben 

lovastorna. Olyan szinten elhalad a nemzetközi lovastorna, hogy nem látja, hogy 

egy lovastornában járatlan személy eredményen be tudna kapcsolódni a szakágba. 

Mivel nem érzi magában a motivációt, ezért kérte meg Németh Blankát, hogy 

segítse a válogatott felkészülését, hogy erre mennyi támogatást tudunk kérni, az 

kérdéses. 

Csipkereki Olga: üdvözli Németh Blanka bevonását a válogatott munkájába, jónak 

tartja a tervezhető, átlátható programot. 

Rózsahegyi Róbert: nehéz a helyzet, biztos benne, hogy jövőre kevesebb egyesület 

lesz a szakágban. 

 

A szövetségi kapitányi beszámoló 8 IGEN 2 TARTÓZKODIK szavazattal 

elfogadásra került. 
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4. A Szakág 2022. évi pénzügyi tervének (költségvetés) végrehajtásáról szóló 

beszámoló és annak elfogadása  

Villányi Krisztina bemutatja a 2022-es költségvetést a kivetített táblázatok alapján 

(költségvetés, CVI, MLSZ támogatások), amely szintén kiküldésre került a szakág 

számára. Bemutatja a legnagyobb költségtételeket és azok okát. A TEHETSÉG 

programról ejt szól, elmondja, hogy nagyon kevés olyan versenyzőt találtak, akik 

ebbe a programba beleillettek, a versenyzőknek nagyon mások az egyesületi 

feltételeik, nem tudtak egyenletes ütemben dolgozni. Sajnos nem lát olyan 

tehetségeket, mint korábban, illetve nem látja a lehetőséget ezen versenyzők 

menedzselésére. 

Németh Blanka nagyobb összegű támogatást kapott a felkészülésére, de a 

felkészülés valós költségei még ezt is jelentősen meghaladták köszönhetően a 

gyenge forintnak is. 

A rajtengedély vizsgák támogatása a továbbiakban nem folytatódik, mivel sokan 

felvették a támogatást, de nem versenyeztek utána. 

Jancsecz György: értelmezési problémái voltak a táblázattal, szükséges lenne a 

2500Ft-os biztosítások megjelenítése a költségvetésben. Egyes tételekről nem derül 

ki, hogy mi hol van, és miért ott. Felteszi a kérdést, hogy a több szakágban 

versenyző lovak és edzők után a szakág mennyiben részesül anyagilag. Felveti, 

hogy Karna Rebeka az egyetlen, aki megfelelt a válogatási kritériumoknak, mégis 

ő kapta a legkevesebb támogatást. Kér egy olyan listát, hogy kire mennyi pénzt 

költött a szakág. Felmerül a kérdés, hogy aki sérült volt versenyző, és ott van az 

EB-n, ő milyen költségvetésből van jelen. 

Kevés információ van a szakbizottság működéséről. Volt, aki még az előző évi áron 

fizetett licence díjat. 

Villányi Krisztina: bemutatja a részletes táblázatot, egyes tételek összevontan 

szerepeltek, mivel edzőtábor, és válogatott edzés is összevontan volt megtartva. 

Csipkereki Olga: ha valaki tényleg a tavalyi áron fizetett licencet, akkor annak 

utána kellene nézni. 

Rózsahegyi Róbert: a megszavazás előtt lett befizetve, tehát akkor az volt 

érvényben. Ezt az érintett, Habsburg-Lothringen Eilika is megerősíti. 

Páska Ildikó: ő is begyűjtötte az eredeti összeget, majd az emeltet. 

Kovács Ilona: nem korrekt, így mindenki befizethetné január elején, még az emelés 

előtt. 

Török Barbara: Jancsecz György meg tudja-e oldani, hogy amíg nincs jóváhagyva 

a licence, addig ne lehessen befizetni. De kérdés, hogy akkor a biztosítás érvényes-

e januárra? 

Jancsecz György: ez a szövetségnél nem az ő hatásköre, a szövetség rendszeréről 

van szó. 

Rózsahegyi Róbert: Habsburg-Lothringen Eilika utólag rendezi a tavalyi hiányt, és 

várunk egy szövetségi állásfoglalást, hogy meddig érvényes a licence ára.  

Jancsecz György: Habsburg-Lothringen Eilika az új vagy részi áron fizette be az 

idei licence-díjakat? 

Habsburg-Lothringen Eilika: Igen, az új áron. Bohácsi Melinda közel 40.000Ft-ot 

fizet, hogy Németországban is versenyezhessen. 

Török Barbara: A biztosítás a licence lejártáig érvényes, a licence fizetésének 

kezdetétől egy teljes évig. 
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Jancsecz György: a határozat hogy szól a licencek megállapításáról? 

Török Barbara javaslata: foglaljuk bele a határozatba, hogy a megszavazott tétel a 

teljes naptári évre vonatkozik, aki korábban befizeti, később köteles megtéríteni. 

 

A pénzügyi beszámoló 9 IGEN és 1 NEM szavazattal elfogadásra került. 

 

5. A szakág 2023. évi hazai versenynaptárának elfogadása 

 

Páska Ildikó kérése: minden egyesület jelezzen vissza a mai napon, hogy részt vesz-

e a műlovas versenyen (március 5.) 

Villányi Krisztina: a műlovas verseny előtt kellene rajtengedély vizsgát tartani. 

Kovács Ilona: feloldásra került a probléma, hogy 8 éves kor alatt nem tudnak 

rajtengedély vizsgázni a versenyzők? 

Villányi Krisztina: a rajtengedély vizsgával vannak gondok, erről később 

beszélünk. 

Tervezett rajtengedély vizsga február 18. Budapesten; március 18-án Kaposváron, 

edzőhétvége március 18-19-én. Ehhez várna visszajelzést mindenkitől, hogy ki vesz 

részt rajta. A költségek: edzők napidíja, gyakorló bírók étkezése, és szállás és ellátás 

a gyerekeknek. 

Tavaszi Kupa időpontja, szavazás 3 TARTÓZKODÁS 

április 1-2 2 IGEN 

április 15-16 5 IGEN 

 

Országos Bajnokság október 21-22 

A máriakálnoki verseny időpontjáról a szakágat e-mailben értesíti a szervező. 

 

A versenynaptár 9 IGEN szavazattal elfogadásra került. 

 

6. A szakág 2023. évi szakmai és pénzügyi terve és annak elfogadása 

Villányi Krisztina bemutatja a pénzügyi tervet, a megszűnő tételeket 

(költséghatékonysági szempontból), szakági titkár, FB oldal, TEHETSÉG program, 

REV vizsga visszatérítés, eredményességi támogatás. 

Jancsecz György: a Movie terem külsősök általi használatáért befolyó támogatást 

nem lehet a műlovas heveder vásárlására felhasználni? 

Török Barbara: utánajár, de kellene maradni valamennyi pénznek a fenntartási 

költségekre. 

Csipkereki Olga: nem lehetne eladni a régebbi műlovas hevedert? 

Villányi Krisztina: mivel pályázatból került megvásárlásra, ezért nem valószínű, de 

felmerült, utána kell nézni. Az új hevederre szükség van. Ezen felül 500.000 forint 

maradt, erre várjuk a javaslatokat, hogy mit kellene megvalósítani. 

Jancsecz György: szükség lenne az alapokat tartalmazó szakirodalomra, vagy 

oktatásra. 

Habsburg-Lothringen Eilika: Németországban vannak mókás, előadásjellegű 

műlovas versenyek, ezek növelik a népszerűséget. 

Villányi Krisztina: ez jó ötlet, de sajnos nincs meg rá az edzői kapacitás 

Könyves-Tóth Eszter: a képzés az sajnos nekünk jelenleg nem segít, mert ettől nem 

lesz több versenyző. Szívesen meghallgatja, de a szakágon nem ez segít most. 
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Jancsecz György: a kaposvári edzőhétvégére kellene segítséget nyújtani anyagilag, 

ez sokat segítene. 

Páska Ildikó: szülőit fog tartani, hogy a szülőknek mi fér bele. Szerinte a 

bázisegyesületeket kellene támogatni, ne csak versenyzőket. 

Villányi Krisztina: sajnos az egyesületek működési költségének támogatása nem 

megoldás, ez csak meghosszabbítja a túlélést. 

Jancsecz György: be kell adni a kérvényt az egyesületek támogatására, és 

meglátjuk, mi történik. 

Rózsahegyi Róbert: jelenleg a pénzügyi tervben szereplő összeg az, amit várhatóan 

kérhetünk. Ez a szövetség költségvetésétől függ. 

Jancsecz György: nem engedhetjük meg magunknak, hogy olyan versenyt 

támogassunk, amelyik azért nem rentábilis, mert alig van rajta valaki. Nem érdemes 

megrendezni, ha egy egyesület megy oda. Úgy kell megoldani, hogy a csapatok 

tudjanak versenyre menni, ha nincs verseny a gyerekeket is elvesztjük. 

Török Barbara: nem lehetne szakembertámogatásra finanszírozást kérni? 

Jancsecz György: a válogatott edzéseken is jelen kellene lenni az edzőknek, ott 

tudnak tanulni, és nem kerül pénzbe. Ezt kellene elérni, hogy itt részt vegyenek az 

edzők.  

Török Barbara: az 500.000Ft-ra találjunk rövid távú célokat, illetve a szövetség 

felé fogalmazzunk meg olyan célokat, amik a fennmaradást segítik. Ezt nem most 

határozzuk meg, legyen egy határidő, hogy mikorra küldje be mindenki a 

javaslatait, hogy mire van szüksége. 

Rózsahegyi Róbert: a határidő február 15., február 20-án kerül beadásra a 

szövetség felé a kérvény. 

 

Habsburg-Lothringen Eilikának mennie kell, a szavazásra jogosult egyesületek 

száma 9. 

 

A szakmai és pénzügyi terv 9 IGEN szavazattal elfogadásra került. 

 

7. A szakág 2023. évi versenyszabályzatának ismertetése és annak elfogadása  

 

Bence-Kiss Krisztina bemutatja a bírók által javasolt, 2023. évi 

szabálymódosításokat, valamint a bírói irányelveket, melynek fordítása bírói-edzői 

csapat segítségével megtörtént. 

 

Jancsecz György: a szabályok legyenek betartva, minden ugyanúgy legyen levonva 

minden versenyen. 

Páska Ildikó: Műlovas versenyen meg kell határozni, hogy jobb vagy bal kézre 

csinálja valaki a gyakorlatot. 

Bence-Kiss Krisztina: A sorsolás leírását ki kell venni a szabályzatból, mert nem 

így történik. Az indulási sorrendet mindenki a nevezési felületen állítsa be, ha nem 

állítja be, akkor utána nem lehet változtatni. A verseny előtti hétfőre legyen kész 

mindenkinek a nevezése, ezen túl nem lehet változtatni, csak visszalépni és lovat 

módosítani.  
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Jancsecz György: Versenyiroda: több mint egy fő szükséges egy versenyre, segíteni 

ellenőrizni és a versenyiroda munkáját.  

Török Barbara: egyszer volt olyan szabály, hogy az egyesületeknek vagy segítőt 

kell biztosítani, vagy anyagilag hozzájárul a versenyrendezéshez. 

Villányi Krisztina: a versenyiroda vezetője jelezze, hogy hány főre van szüksége az 

irodában. 

Páska Ildikó: legyen a versenyirodában kontroll, ha anomália van, akkor jelezze a 

bíróknak. Szakács Andrást kérjük föl, hogy írjon egy listát, hogy milyen feladatokat 

kell megcsinálni. 

Török Barbara: legyen egy keret, hogy a versenyirodában több személyzetet 

lehessen finanszírozni. 

Villányi Krisztina: erre is legyen fix személyzet, aki finanszírozva van, a 

versenyiroda-vezető választja, hogy kit hoz magával. 

Bence-Kiss Krisztina: a versenyiroda vezető választhasson segédet, időbe jelezze, 

ha nem hoz. 

Műlovas kötelező gyakorlat vállállás helyett fekvőtámasz zárt lábakkal. 

Jancsecz György: módosítsuk az U1-U2 kategória korhatárát 10-ről 12 évre. 

Válasszuk szét korcsoport alapján a kategóriákat. Az U-lépés kategóriában is 

legyen ugyanilyen kategóriabontás, ha korosztályonként 3-nál több induló van. A 

korosztály az indulóktól függ. Ugyanez érvényes az összes amatőr kategóriára is. 

 

A szabálymódosítási terv 9 IGEN szavazattal elfogadásra került. 

 

 

8. Licencedíjak 

 

A 2023-as évben nem változnak. 

 

A licencedíjak 9 IGEN szavazattal elfogadásra kerültek. 

 

9. Nevezési díjak 

 

2022-ig 2023-tól 

6500 Ft/fő nevezési díj 8000 Ft/fő nevezési díj 

1000Ft/fő startdíj 2000Ft/fő startdíj 

 

A nevezési díjak 8 IGEN és 1 NEM szavazattal elfogadásra kerültek. 

 

10. Egyebek 

Jancsecz György: A rajtengedély vizsga gyakorlati követelményeit egyeztetni 

kellene. A kötelezők és műlovas kűrök mellett legyen benne lóismeret és lóápolás 

is. 

A gyakorlati rajtengedély vizsga elemei: 

• műlovon U kategóriás kötelezők bemutatása 

• műlovon 5 választott kűrgyakorlat 
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• ló alapismereti kérdések 

o ló testtájai 

o lóápolás 

o felszerelés részei 

o takarmányozás 
 

A rajtengedély vizsga követelményrendszere 9 IGEN szavazattal elfogadásra került. 

 

Budapest, 2023. január 29.       Dr. Bence-Kiss Krisztina 

         jegyzőkönyvvezető 

 

 

Könyves-Tóth Eszter       Sovákné Flanek Regina 

jegyzőkönyv hitelesítő      jegyzőkönyv hitelesítő 


